

## Modulkurzübersicht 1-Fach Master North American Studies

### Module Overview North American Studies Master Program

Es werden vier **Aufbaumodule** und ein **Schwerpunktmodul** studiert. Alle Module sind obligatorisch.

*Study course contents are grouped into four **advanced modules** and one **specialization module**. All modules are mandatory.*

Die Module können, aber müssen nicht in chronologischer Reihenfolge studiert werden. Es empfiehlt sich jedoch die Aufbaumodule 1 und 2 vor dem Aufbaumodul 4 und dem Schwerpunktmodul zu studieren (siehe **Musterstudienplan** im Modulhandbuch unter [http://phil-fak.uni-koeln.de/sites/phil-fak/lehre\\_studium/master/modulhandbuecher/2015MA1FNAS.pdf](http://phil-fak.uni-koeln.de/sites/phil-fak/lehre_studium/master/modulhandbuecher/2015MA1FNAS.pdf)).

*Students can, but do not have to complete the modules chronologically. However, we recommend to complete advanced modules 1 and 2 before developing a research focus in advanced module 4 and the specialization module. (see **sample curriculum** in the module handbook at [http://phil-fak.uni-koeln.de/sites/phil-fak/lehre\\_studium/master/modulhandbuecher/2015MA1FNAS.pdf](http://phil-fak.uni-koeln.de/sites/phil-fak/lehre_studium/master/modulhandbuecher/2015MA1FNAS.pdf)).*

Aufbaumodul 3 kann in toto durch ein Bonner Modul ausgetauscht werden (Vorlesungsverzeichnis der Universität Bonn: <https://basis.uni-bonn.de/qisserver/rds?state=user&type=0&noDBAction=y&init=y>).

*Advanced module 3 can be replaced in entirety by a module from the University of Bonn (visit their course catalogue at <https://basis.uni-bonn.de/qisserver/rds?state=user&type=0&noDBAction=y&init=y>).*

Die „**erfolgreiche Teilnahme**“ an einer Veranstaltung erfolgt nach Erbringung der von den Lehrenden festgelegten „**Studienleistungen**“ (wie z.B. Essays, Kurzreferate, Portfolio ...) innerhalb der von den Lehrenden festgelegten Frist.

*In order to **successfully complete** a course, students have to provide a type of **course requirement** determined by the lecturer (such as essays, oral presentations, portfolio ...). The deadline for said requirement is set at the discretion of the lecturer.*

Alle Module schließen mit einer benoteten **Modulprüfung** (MP). Nach der erfolgreichen Teilnahme an allen Veranstaltungen eines Moduls und wenn die MP erfolgreich abgeschlossen ist, erhalten die Studierenden die **Leistungspunkte** (LP) für das von ihnen abgeschlossene Modul. Sowohl für die Kurse als auch für die MPs müssen sich die Studierenden zu den vorgegebenen Fristen online registrieren (*Anleitungen für die Kurs- und Prüfungsregistrierung: <https://klips2-support.uni-koeln.de/11541.html?&L=1>*). Die Masterarbeit muss im **Prüfungsamt** angemeldet werden. (Weitere Informationen zu Studienaufbau, -leistungen, und Prüfungen: [http://anglistik1.phil-fak.uni-koeln.de/index.php?id=24395&no\\_cache=1](http://anglistik1.phil-fak.uni-koeln.de/index.php?id=24395&no_cache=1))

*All modules are completed with a **module exam** for which students receive a grade. It is only after students have successfully passed the module exam for a specific module that they receive the **credit points** (CP) for the entire module. Students have to register online for courses as well as for module exams (on how to apply for courses and exams see: <https://klips2-support.uni-koeln.de/11541.html?&L=1>). The master thesis must be registered in advance at the **examination office**. (More detailed information on study structure, course requirements, and exams: [http://anglistik1.phil-fak.uni-koeln.de/index.php?id=24395&no\\_cache=1](http://anglistik1.phil-fak.uni-koeln.de/index.php?id=24395&no_cache=1))*

Die Gesamtnote setzt sich zusammen aus den Modulprüfungen (2/3) und der Masterarbeit (1/3).

*The overall grade is composed of the cumulative grades of the module exams (2/3) and the grade of the master thesis (1/3).*

Inhalte dieser Broschüre liefern keinen Rechtsanspruch. Das ausführliche, rechtlich verbindliche Modulhandbuch finden Sie unter [http://phil-fak.uni-koeln.de/sites/phil-fak/lehre\\_studium/master/modulhandbuecher/2015MA1FNAS.pdf](http://phil-fak.uni-koeln.de/sites/phil-fak/lehre_studium/master/modulhandbuecher/2015MA1FNAS.pdf)

*Contents of his brochure do not warrant any legal claim. The more detailed and legally binding module handbook can be accessed online at [http://phil-fak.uni-koeln.de/sites/phil-fak/lehre\\_studium/master/modulhandbuecher/2015MA1FNAS.pdf](http://phil-fak.uni-koeln.de/sites/phil-fak/lehre_studium/master/modulhandbuecher/2015MA1FNAS.pdf)*

Aufbaumodul 1/ <b>Advanced Module 1: Literary and Cultural Studies</b> [4569NMFA01]	LP/CP
a) Seminar: Aspects of North American Literature and Culture	20
b) Seminar: Reading Cultural Texts I	
c) Vorlesung/ <i>lecture</i> : Aspects of North American Literature and Culture	
d) Tutorium/ <i>tutorial</i>	
e) Seminar: Reading Cultural Texts II	
f) Modulprüfung/ <i>module exam</i> : Hausarbeit (20-25 Seiten)/ <i>term paper</i> (20-25 pages)	

Aufbaumodul 2/ <b>Advanced Module 2: History and Society</b> [4569NMFA02]	LP/CP
a) Seminar: Introduction to North American History	20
b) Tutorium/ <i>tutorial</i>	
c) Seminar: Problems in North American History I	
d) Vorlesung/ <i>lecture</i> : North American History in Time and Space	
e) Seminar: Problems in North American History II	
f) Modulprüfung/ <i>module exam</i> : Hausarbeit (20-25 Seiten)/ <i>term paper</i> (20-25 pages)	

Aufbaumodul 3/ <b>Advanced Module 3: Postcolonial Studies</b> [4569NMFA03]	LP/CP
a) Seminar: Introduction to Post-Colonial Theory	20
b) Tutorium/ <i>tutorial</i>	
c) Seminar: Postcolonial Studies: A Methodological Primer	
d) Vorlesung/ <i>lecture</i> : Postcolonial Problems in North America and the Caribbean	
e) Seminar: Applied Postcolonial Studies	
f) Modulprüfung: Mündliche Prüfung (45 Minuten)/ <i>oral exam</i> (45 minutes)	

Aufbaumodul 4/ <b>Advanced Module 4: Research</b> [4569NMFA04]	LP/CP
a) Kolloquium: Comparative Aspects of North American Studies I	20
b) Kolloquium: Comparative Aspects of North American Studies II	
c) Kolloquium: Comparative Aspects of North American Studies III	
d) Selbstständige Studien/ <i>independent studies</i>	
e) Modulprüfung: Kombinatorische Prüfung: Referat mit schriftlicher Ausarbeitung (Erstellung eines Exposes mit anschließender Diskussion)/ <i>module exam: oral presentation with written component (exposé)</i>	

Schwerpunktmodul 1/ <b>Specialization Module 1: Praktikum/ Internship</b> [4595NMF01]	LP/CP
a) Praktikum (mind. 6 Wochen)/ <i>internship</i> (min. 6 weeks)	10
b) Modulprüfung: Praktikumsbericht (10-15 Seiten)/ <i>internship report</i> (10-15 pages)	

Modul: <b>Masterarbeit/ Module: master thesis</b> [4595NMF1MA]	LP/CP
a) Modulprüfung: Masterarbeit (60 Seiten)/ <i>master thesis</i> (60 pages)	30